

# THUNDERBALLS

the Austrian AC/DC cover band

# FACT SHEET

April 2013

**English:** Thunderballs the Austrian AC/DC cover band, was founded at the end of 2004. The aim was to recreate as authentically as possible the unique spirit of the Australian combo's legendary live shows. At the band's first gig, on the 17th March 2005 at Planet Music in Vienna, this goal was achieved.

Stephan Foerst (bass) and Gernot Weller (drums) are the non compromising rhythm section of the group. Marcus Pristernik (rhythm guitar) & Martin Kohlmann (lead guitar) are responsible for delivering the unmistakable dirty riffs. Guenter Prangl is the ideal frontmann and shouter, screaming the lyrics of both the Brian Johnson and Bon Scott eras. Together with Martin, who wears the famous school uniform and plays the bluesy lead guitar licks, he is the eye catcher of the show.

A show has all the elements of an AC/DC concert: Martin duckwalks the stage, Guenter, Stephan and Marcus sing the choruses every true rocker knows so well and Gernot counts off the hi-hat in a truly "rudd" manner. Folks, there only remains to say: **Let there be rock!**

**deutsch:** Thunderballs, die österreichische AC/DC coverband, wurde Ende 2004 gegründet. Ziel war es, die Hits der australischen Rockband möglichst authentisch wiederzugeben und die explosive Bühnenshow der zeitlosen Legende originalgetreu umzusetzen, was schon bei der Live-Premiere am 17.03.2005 im Planet Music in Wien gelungen ist.

Die kompromisslose Rhythmusgruppe bestehend aus Gernot Weller (drums) und Stephan Först (bass) liefert das Fundament für die knochentrockenen Riffs, die von Marcus Pristernik (rhythm guitar) und Martin Kohlmann (lead guitar) gekonnt aus dem Ärmel geschüttelt werden. Für den Gesang zeichnet sich Günter Prangl verantwortlich, der als einer der besten Rock-shouter des Landes gilt und stimmlich wie auch als Frontmann zu überzeugen weiß. Zusammen mit Martin, der in der Schuluniform Angus Young mimt und dessen bluesgetränkte Licks authentisch runterspult, steht er im Blickfang der Show. Das Repertoire der Band setzt sich aus gleichen Teilen der Bon Scott und Brian Johnson Ära zusammen.

Eine Show vereinigt alle Elemente eines AC/DC Konzerts: Wenn Martin im Duckwalk von einem Bühnende zum anderen hüpf, Günter zusammen die Refrains mit Stephan und Marcus anstimmt und Gernot die Nummern mit verdecktem Swing auf der Hi-Hat einzählt, dann kann man nur sagen: **Let there be rock!**

**Live highlights:**

- AC/DC „Family Jewels“ DVD Pre-Screening (Planet Music, Vienna, Austria)
- AC/DC „Plug Me In“ DVD Pre-Screening (Planet Music, Vienna, Austria)
- Club U4 - AC/DC „Black Ice“ CD Release Party (Vienna, Austria)
- Club U4 - AC/DC „Live at River Plate“ DVD Release Party (Vienna, Austria)
- Club U4 - AC/DC „Warmup Rocknight“ (Vienna, Austria) for the AC/DC concert in Wels.
- Donauinselfest 2005 - Open Air (Rock & Fun stage, Vienna, Austria)
- Donauinselfest 2009 - Open Air (VIVA Rock Stage, Vienna, Austria)
- Donauinselfest 2010 - Open Air (Ö3 Stage, Vienna, Austria)
- European Bikeweek 2006-2012 (Faaker See, Carinthia, Austria)
- European HOG Rally 2007 (Fuengirola, Spain)
- Golser Volksfest 2006-2012 (Burgenland, Austria)
- Gasometer - 88.6 Hörer Party (Vienna, Austria)
- Rock Classic Night (Planet Music, Vienna, Austria)
- Rock Tribute Night (Szene, Vienna, Austria)
- Vienna Cover Night 2010-2013 (Orpheum, Vienna, Austria)
- Covernight Open Air 2012 (Greifenstein, Lower Austria)
- Rock Forever Gasometer 2013 (Vienna, Austria)

## Song playlist:

Back In Black	For Those About To Rock
Dirty Deeds Done Dirt Cheap	Let There Be Rock
Hard As A Rock	Thunderstruck
You Shook Me All Night Long	Highway To Hell
Sin City	Riff Raff
Jailbreak	T.N.T.
Stiff Upper Lip	Rock'n'Roll Train
Hell's Bells	Hell Ain't A Bad Place To Be
High Voltage	Anything Goes
Whole Lotta Rosie	War Machine
Rock'n'Roll Ain't Noise Pollution	Shot Down In Flames
Shoot To Thrill	Moneytalks
The Jack	Rock'n'Roll Damnation

**General information:** Martin KOHLMANN  
c/o THUNDERBALLS  
phone: +43 (0)650 538 68 11  
e-mail: [info@thunderballs.at](mailto:info@thunderballs.at)

**National booking (Austria):** Stephan FÖRST  
c/o THUNDERBALLS  
phone: +43 (0)664 884 170 07  
e-mail: [info@thunderballs.at](mailto:info@thunderballs.at)

**International booking:** Günter PRANGL  
c/o THUNDERBALLS  
phone: +43 (0)664 750 35 262  
e-mail: [info@thunderballs.at](mailto:info@thunderballs.at)

[www.thunderballs.at](http://www.thunderballs.at)